

Date	September 8, 2024
Announcement	<p>"بريسايت" تفوز بعقد ضخم من وزارة الاقتصاد الرقمي والريادة في الأردن دعماً لأهداف التحول الرقمي لقطاع الرعاية الصحية في المملكة</p> <p>Presight awarded landmark contract by Jordanian Ministry to drive digital transformation in the healthcare sector</p>
Information	<p>فازت "بريسايت"، الشركة الرائدة في المنطقة في مجال تحليلات البيانات الضخمة بالذكاء الاصطناعي التوليدي، بعقد أسندته لها وزارة الاقتصاد الرقمي والريادة في الأردن وذلك بهدف تعزيز مسيرة التحول الرقمي في قطاع الرعاية الصحية بالمملكة الأردنية الهاشمية.</p> <p>و بموجب الاتفاقية، ستتولى "بريسايت" مسؤولية نقل وتعميم حلول أوظيفي لخدمات البيانات الصحية، جزء من مجموعة M42، والتي لعبت دوراً في الارتقاء بقدرات منظومة الرعاية الصحية في أوظيفي، ضماناً لتسريع وتيرة اعتماد التقنيات المبتكرة واستراتيجيات البيانات لتحسين مخرجات منظومة الرعاية الصحية في الأردن. وعبر استخدام قدرات تحليل البيانات الضخمة الخاصة بها، ستقوم "بريسايت" بتطبيق حلولها المتطورة واستخلاص المعلومات القيمة من البيانات التي تم جمعها وتحليلها.</p> <p>وإلى جانب مشروعات أخرى، تشمل البنود الرئيسية للعقد إجراء دراسة شاملة ووضع خارطة طريق للرعاية الصحية الرقمية، وإنشاء استراتيجية متطورة لتبادل المعلومات الصحية وتأسيس مستشفى افتراضي من الجيل التالي والتي من شأنها أن توفر بصفتها مركزاً للقيادة والتحكم بخدمات أساسية مثل وحدة الرعاية المركزة عن بعد، ووحدة غسيل الكلى عن بعد، وقسم التصوير بالأشعة عن بعد.</p> <p>وقد انطلقت أعمال المشروع خلال اجتماع تم عقده في الأردن بحضور كل من معالي وزير الاقتصاد الرقمي والريادة أحمد الهنادة ومعالي وزير الصحة الدكتور فراس الهواري وممثلين من الأطراف المعنية.</p> <p>Presight, the region's leading big data analytics company powered by generative artificial intelligence (AI) has been awarded a multi-million-dollar contract by Jordan's Ministry of Digital Economy and Entrepreneurship (MODEE) that will set the pace of digital transformation in the country's healthcare sector.</p> <p>The contract will see Presight leverage M42's Abu Dhabi Health Data Services (ADHDS) expertise gained from their successful healthcare digital transformation projects in Abu Dhabi. This will serve as a blueprint to accelerate the adoption of innovative technologies and data-driven strategies aimed at improving healthcare outcomes for Jordanian citizens. Additionally, utilizing its big data analytics capabilities, Presight will implement state-of-the-art solutions to derive actionable data insights.</p> <p>Key elements of the contract include, among other groundbreaking projects, the delivery of a comprehensive public sector digital healthcare assessment and roadmap including strategic PMO, health information exchange strategy and business case and establishment of a virtual hospital "Command Center" that provides tele-ICU, tele-radiology and tele-dialysis "next-generation" services to peripheral hospitals.</p> <p>Work has already commenced with an inaugural meeting between all stakeholders held in Jordan in the presence of H.E. Ahmad Hanandeh, Jordan's Minister of Digital Economy and Entrepreneurship, and H.E. Dr. Firas Al-Hawari, Jordan's Minister of Health.</p>